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SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,

většina z nás toužebně vyhlíží prv-
ní jarní paprsky. Těšíme se, jak vyra-
zíme na zahrádku, uděláme si doma, 
v  garáži a  okolo domu pořádek po 
uplynulé zimě či konečně vyleštíme 
našeho čtyřkolového miláčka. A  já, 
jakmile začne pofukovat teplý jižní 
vánek, beru kolečkové brusle a  mí-
řím do lesů v okolí Bzence. Moravská 
Sahara totiž není pouze o  vrstvách 
písku, ale také o  spoustě krásných 
stezek uprostřed borovicových hájů, 
které s  probouzejícím se jarem oží-
vají zpěvem ptactva. Návštěvníci zde 
nacházejí klid, uvolnění i  odpočinek 
po práci. V  lesních zákoutích na me-
chových paloučcích mohou rozjímat 
a snít. A protože každý z nás má své 
sny, jsou motorem našeho života. 
Máme touhu splnit si to, co jsme si 
vysnili. A jsem rád, že jeden z našich 
společných snů se začal realizovat. 
Obě části naší obce budou spojeny 
cyklostezkou. Udělá radost všem pě-
ším, cyklistům, koloběžkářům i brus-
lařům, jako jsem já. A  navíc, velmi 
rádi bychom vybudovali i  pěšinu 
kolem potoka z  Tetětic do Počenic. 
Pracovníci obce začali čistit náleto-
vé křoviny, povrch upravíme a  zase-
jeme trávu. Cestička spolu s  cyklo-
stezkou budou tvořit krásný okruh 
pro vycházky našich občanů a kdo ví, 
v budoucnu by třeba mohlo být v při-
lehlém lesíku vybudováno i posezení 
a místo pro setkávání obyvatel obou 
částí naší obce. Splní se tím jeden 
z  tajných předvolebních snů a  udělá 
místo pro sny další.

Josef Hrušák

Před obchodem v Počenicích by mohla být 
krytá zastávka
Hromadnou autobusovou dopravu 

využívá stále dost lidí. Zejména středo-
školáci, aby se mohli dostat do školy 
a také senioři, kteří mají cenově zvýhod-
něné jízdné. Autobusové zastávky se 
v  Počenicích nacházejí před obecním 
úřadem. Jedna, krytá, je blízko Z-Boxu 
a dětského hřiště, druhá je před budo-
vou obchodu.

„Tato zastávka však není krytá. Když 
prší nebo sněží, lidé postávají pod dešt-
níky nebo se schovají pod přístřešek, 
který je nad vchodem do budovy úřa-
du. Chtěli bychom však docílit toho, aby 
i  před obchodem byla krytá zastávka 
s lavičkou a poskytla cestujícím potřeb-

ný komfort. Zejména senioři si potřebují 
častěji sednout, aby ulevili nohám,“ vy-
pověděl starosta Josef Hrušák.

Nejdřív se však obec musí domluvit 
s  majitelem pozemku, na kterém by 
zastávka stála. Je jím totiž COOP druž-
stvo HB. Obec vyvolá jednání a pokusí 
se s družstvem domluvit na pronájmu 
plochy, aby na ní mohla být umístěná 
zastávka.

„Zakoupení kryté zastávky je otáz-
kou cca sta tisíc korun, nejdřív však 
musíme mít souhlas vlastníka. Věřím, 
že nám vyjdou vstříc,“ dodal Hrušák.

text: Jana Hlavinková

Mezinárodní den žen se v Počenicích konal 2. března a program akce byl velmi bohatý. 
Více na straně 12.
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Cyklostezka bude do léta hotová

98 % řidičů projede Počenicemi vyšší než povolenou rychlostí

Pokud jste v  posledních 
dnech přejížděli mezi Počenice-
mi a Tetěticemi, všimli jste si, že 
ve směru od hřbitova je na poli 
podél hlavní silnice odstraněná 
ornice, jsou zde kolíky, které vyty-
čují trasu a těžké stroje zhutňují 
hlínu. Děje se tak proto, že začala 
stavba cyklostezky, projektu, kte-
rý obec připravovala už od roku 
2008. Až nyní se podařilo získat 
výhodnou dotaci ve výši 18,6 
milionů korun, a tak práce mohly 
nedávno začít.

„Dodavatel se zavázal, že 
začátkem letních prázdnin 

bude cyklostezka hotová a lidé ji 
budou moci v létě využívat. Mo-
mentálně se rozebírá starý chod-
ník u autobusové zastávky v Te-
těticích a předláždí se, aby na něj 
mohla cyklostezka navazovat. 
Také se musí udělat propustek 
u hřbitova, aby se voda z pole při 
prudkých deštích nesplavovala 
přes hlavní silnici, ale stekla pod 
cestou do pole na druhé straně 
silnice,“ konstatoval starosta Josef 
Hrušák.

Cyklostezka bude navazovat 
na chodník, který povede až 
k  autobusové zastávce v Tetěti-

cích. To znamená, že se lidé od 
autobusu dostanou pohodlně 
pěšky na hřbitov nebo do dal-
ších částí Počenic, aniž by museli 
jít podél frekventované hlavní 
silnice. Kdo nebude chtít jet au-
tobusem z  Počenic do Tetětic, 
může jít po cyklostezce pěšky 
nebo jet na kole.

„Rozhodně se zvýší bezpeč-
nost silničního provozu a  usku-
teční se projekt, po jehož reali-
zaci obyvatelé obou částí volají 
už téměř 20 let. Vycházeli jsme 
z  projektové dokumentace vy-
tvořené minulými zastupitelstvy, 

zakomponovali jsme určité úpra-
vy, doprojektovali jsme chodník 
v  Tetěticích a  udělali jsme další 
kroky tak, abychom získali hod-
notnou dotaci a mohli konečně 
stavbu zrealizovat,“ poděkoval 
předchozímu i současnému ve-
dení obce starosta.

Do budoucna je v  plánu, že 
cyklostezka bude součástí trasy, 
která bude tvořit okruh okolo 
obce. Tím pádem budou mít 
nejen místní lidé další příležitosti 
k  procházkám, běhu či jízdě 
na kole.

Jelikož se množili stížnosti 
občanů na neukázněné řidiče, 
kteří obcí rozhodně neprojíž-
děli rychlostí do 50 km/h, roz-
hodlo se vedení obce pořídit 
rychlostní radar. Ten nejenže 
řidičům zobrazuje, jakou rych-
lostí momentálně jedou, ale 
také ukládá data. Díky tomu 
obec ví, kolik vozidel v daném 
období projelo a  jakou jely 
rychlostí. Díky tomu je k dispo-
zici přesná statistika. Čísla však 
nejsou úplně příznivá, protože 

více než 98 % řidičů projíždí 
obcí vyšší rychlostí, než je 50 
km/h. Do 50 km/h projede 
obcí zlomek aut. V Počenicích 
není na hlavním průtahu žád-
ný přechod pro chodce a oby-
vatelé musejí frekventovanou 
cestu přecházet. Stejně tak 
silnici přecházejí i  děti ze zá-
kladní školy, maminky s kočár-
ky a senioři, kteří často nemo-
hou chodit rychle. Řidiči, kteří 
překračují povolenou rychlost, 
obyvatele ohrožují.

„Radar jsme instalovali 
12.  července loňského roku 
a umístili jsme jej cca 300 metrů 
od obecního úřadu ve směru 
od Morkovic. Od 12. července 
do 28. února, kdy jsme data vy-
hodnocovali, obcí projelo více 
než 100 000 vozidel. Na základě 
statistiky budeme nyní hledat 
možnosti, jak docílit toho, aby 
co nejvíce řidičů dodržovalo 
předepsanou rychlost a  zvýši-
li jsme bezpečnost silničního 
provozu,“ sdělil starosta Josef 
Hrušák.
Vyhodnocení dat z radaru:
• počet vozidel, které od 
12. 7. 2023

do 28. 2. 2024 projely obcí:
100 285
• průměrný průjezd 
automobilů denně:
434

rychlostní rozmezí a počet 
vozidel:
0–10 km/h: 354
20–30 km/h: 1 761
40–50 km/h: 5 085
50–60 km/h: 57 320
60–70 km/h: 32 507
70–80 km/h: 7 657
80–90 km/h: 363
90 km/h: 32

• výstupy:
- Nejvíce vozidel se pohybu-
je v  rychlostním rozmezí 50–
60 km/h.
- 40 % průjezdů bylo v  rych-
losti přes 60 km/h, což ukazuje 
na nerespektování dopravních 
předpisů v daném místě.
- 400 průjezdů s  rychlostí přes 
80 km/h představuje hrubé po-
rušení dopravních předpisů.

text: Jana Hlavinková,
Jaromír Pěnčík

Začátek cyklostezky u hřbitova. Předláždění chodníku v Tetěticích.
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Na válečné hroby v Počenicích a Tetěticích je podaná žádost o dotaci

Letos obec nachystá dokumenty, aby mohla rozjet další investice

I. a  II. světová válka byla 
velmi krutá. Lidé živořili, báli 
se o život, žili v obrovské ne-
jistotě a báli se o své muže, 
kteří byli někde na frontě. 
Někteří z nich se však bohu-
žel domů nevrátili, protože 
padli na bojištích, podleh-
li zranění, nemocem nebo 
byli nezvěstní a nikdo o nich 
nic nevěděl. Letos v  květ-
nu bude 80. výročí konce II. 
světové války. I v Počenicích 
a  Tetěticích jsou pomníky, 
které se postavily jako při-
pomínka těch, kteří zemřeli. 
Jedná se o  desítky let staré 

kamenné objekty, na jejichž 
technickém stavu se pode-
psal zub času a je potřeba je 
rekonstruovat. A  jelikož Mi-
nisterstvo obrany ČR posky-
tuje dotace na registrované 
válečné hroby, podala obec 
žádost o dotaci na památník 
v Tetěticích u kapličky i v Po-
čenicích naproti domu čís-
lo 31 mezi základní školou 
a obchodem.

Pomník v Počenicích
Pískovcový památník v Poče-

nicích je znečištěný mechy, lišej-

níky a usazeninami. Mramorová 
deska je matná, písmo je špatně 
čitelné, v  pískovci jsou pukliny, 
spáry jsou uvolněné nebo chybí 
a vlivem povětrnostních podmí-
nek dochází k úbytku materiálu.

Pokud obec dotaci získá, 
nechá povrch pomníku očistit, 
odstranit neodborné zásahy 
z  minulosti a  praskliny vyplnit 
pomocí injektáže. Poškozené 
části se dotmelí, povrch se ba-
revně srovná a ošetří se proti ky-
selým dešťům. Mramorová des-
ka se demontuje, očistí, obnoví 

se na ní písmo a přeleští se, aby 
nebyla matná. Rozpočet oprav 
je 45 550 Kč.

Pomník v Tetěticích
Památník v  Tetěticích je 

v  centrální části obce. K  jeho 
slavnostnímu odhalení došlo 
6. října 1946 a jsou na něm jmé-
na těch, kteří padli v I. i II. světo-
vé válce. Celkem se jedná o  13 
jmen, 13 mužů, kteří se nevrátili 
domů ke svým rodinám.

Podstavec pomníku je 
z  hrubého kamene, sokl je 
z  teraca (směsi cementu a ka-
menných drtí) a  na bocích 
jsou žulové desky. Podstavec 
je ve špatném stavu, rozpadá 
se, má špatnou statiku a zaté-
ká do něj. Povrch je napadený 
mechy a  lišejníky, spáry jsou 
nedostačující a údaje o někte-
rých obětech jsou chybné.

Při opravách se demontují 
žulové desky a  mosazné relié-
fy. Podstavec projde opravami 
přímo v  restaurátorské dílně. 
Očistí se, doplní se chybějící 
části a  ošetří se proti škůdcům 
a  dešťům. Mosazné reliéfy se 
odborně ošetří v kovářské dílně 
a  osadí se zpět. Písmo na žulo-
vých deskách se opraví a obtáh-
ne se stříbrnou barvou. Rozpočet 
na opravu činí 123 510 Kč.

Na prosincovém zasedání zastupite-
lé schvalovali rozpočet na letošní rok. 
V něm se počítá nejen se mzdovými ná-
klady a  výdaji, které obec zaplatit musí, 
ale také s investicemi. Ty se plánují podle 
priorit s  ohledem na výši obecního roz-
počtu. Letos se počítá se zpracováním 
projektových dokumentací, změnou 
územního plánu, stavebními pracemi 
a obec požádala nebo požádá o dotace.

Největší letošní investicí je bezesporu 
cyklostezka z  Tětětic do Počenic. Sou-
částí prací bude i vybudování veřejného 
osvětlení podél stezky a  položení chrá-
ničky na optický kabel do tělesa stavby.

Další stavební práce se plánují v  Po-
čenicích na komunikaci na bytovkách 
a také na fotbalovém hřišti, protože obec 
získala dotaci na nové terénní schody ve-
doucí k tribuně.

Co se týče projektových dokumen-
tací, ty má obec zpracované na válečné 
hroby v Počenicích a Tetěticích a na kříž 
na hřbitově. V  letošním roce se budou 
zpracovávat na cestu a  parkoviště pod 
základní školou v  Počenicích, na umís-
tění sítí na cestě za bytovkami směrem 
na Uhřice, na rekonstrukci hřbitova, na 
umělý povrch hřiště v  Počenicích, na 
rekonstrukci Víceúčelového tělovýchov-

ného zařízení v  Počenicích, na stavbu 
pergoly a dlažby na Učiteláku v Tetěticích, 
na připojení základní školy na čističku od-
padních vod a na změnu územního plá-
nu. Projektové dokumentace jsou pouze 
prvním krokem k tomu, aby se investice 
mohly realizovat. Na jejich základě obec 
získá vyjádření všech dotčených orgánů, 
stavební povolení a může žádat o externí 
finanční prostředky.

Bude se také žádat o  dotaci na zimní 
zásahové obleky pro dobrovolné hasiče 
a bude se řešit umístění kryté autobusové 
zastávky před obchodem v Počenicích.

texty: Jana Hlavinková

Pomník v Počenicích.

Pomník v Tetěticích.
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Obec podala žádost na opravu kříže na hřbitově

Zapojte se do rozhodování o nové podobě počenického hřbitova

Kříž na hřbitově v  Počeni-
cích se datuje do roku 1877 
a  tvoří dominantu pietního 
místa. V minulosti byl na Srnově 
a přemístil se právě na počenic-
ký hřbitov. V současné době je 
však v havarijním stavu. Jelikož 
se jedná o  památku místního 
významu, která má historickou 
hodnotu, rozhodlo se vedení 
obce, že kříž zrestauruje. Mini-
sterstvo zemědělství ČR i  Zlín-
ský kraj poskytují dotace právě 
na obnovu sakrálních památek 

a obec podala žádost k oběma 
institucím. Nyní čeká na vyhod-
nocení žádostí a  věří, že ales-
poň v jednom případě uspěje.

„Největším problémem jsou 
trhliny v podstavci, kvůli kterým 
do památky zatéká. Zejména 
v zimě voda v puklinách zmrz-
ne a roztáhne je,“ popsal hlavní 
problém starosta Josef Hrušák.

Statika kříže je narušená 
a  povrch pískovce je zdegra-
dovaný a  zvětralý. Z  kříže po 
malých kouscích odpadávají 

jeho části a  povrch kamene 
je pokrytý mechem a  dalšími 
škůdci. Železné čepy, které jsou 
celé zrezivělé, se nahradí nere-
zovou ocelí. Na stavu památky 
se také podepisují povětrnostní 
podmínky, jako například ky-
selé deště, které narušují horní 
vrstvu. Spárování je uvolněné, 
nedostatečné nebo na někte-
rých místech zcela chybí. Tím 
také dochází k zatékání do těle-
sa podstavce.

Při pracích se očistí a  na-

penetruje povrch kamene, 
přilepí se ulomené a uvolněné 
části, odstraní se staré nefunkč-
ní spárování a doplní se o nové, 
upraví se betonový základ, 
provede se jeho hydroizolace 
a udělá se plastická retuš celé-
ho díla. Pamětní text se znovu 
obtáhne černou barvou a  ob-
noví se a  osadí kříž s  Ježíšem 
Kristem. Celková cena díla činí 
397 957 Kč.

Kříž se bude restaurovat 
v případě, že obec získá dotaci.

Zastupitelstvo Počenic-
Tetětic se aktivně věnuje 
přípravě komplexní obno-
vy hřbitova v  Počenicích. 
„Momentálně bychom rádi 
představili výsledky vizuali-
zací a návrhy na řešení. Plá-
nujeme obnovu oplocení, 
restaurování kříže, stavbu 
kolumbária, osazení laviček 
a celkové zkulturnění pietní-
ho místa. Rádi bychom znali 
názory vás občanů, kterým 
směrem bychom se měli při 
revitalizaci hřbitova ubírat. 
Můžete vyplnit anketní lís-
tek a vhodit jej do schránky 
na obecním úřadě v Počeni-
cích nebo zanechat paní Ivě 
Valigurské v obchodě v Tetě-
ticích,“ vyzval občany staros-
ta Josef Hrušák.

Kolumbárium ano, nebo ne?
Typický venkovský hřbitov je 

často situovaný v  malebné kra-

jině, na kopci nebo v  blízkosti 
kostela a  jeho poloha často na-
bízí výhled na okolní krajinu. Na 
místech posledního odpočinku 
nalezneme tradiční zeleň, stro-
my a květiny. Lidé se starají o hro-
by svých blízkých a tematicky je 
zdobí květinami. Kamenné kříže, 
pomníky, náhrobky a  ozdobné 
prvky jsou na hřbitovech běž-
ným jevem a  mají historickou 
hodnotu připomínající zesnulé.

Kolumbárium představuje 
moderní řešení pro ukládání 
popela zesnulých, jejichž ostat-
ky prošly kremací. Kolumbárium 
je vybaveno výklenky se zamy-
katelnými dvířky, kam se umis-
ťují urny s  popelem. Může být 
otevřené nebo uzavřené. Díky 
svým malým rozměrům se do 
kolumbária vejde více hrobů na 
urnu a jeho údržba je nenáročná. 
Navíc podle statistik cca 80 % po-
hřbů probíhá žehem. Pozůstalí se 
řídí buď přáním zesnulého nebo 

současnými zvyklostmi. Někteří 
navíc potřebují čas, aby se mohli 
se svým blízkým rozloučit, a  tak 
se stává, že urnu s popelem mají 
ještě nějaký čas doma. Teprve 
po nějaké době ji zanesou na 
hřbitov. Otázkou tedy je, zda vy-
budovat nové kolumbárium i na 
počenickém hřbitově a  kde. Na 
to můžete odpovědět v  anketě 
níže.

Co s obřadní síní?
Na počenickém hřbitově se 

nachází netypická obřadní síň, 
která je pro obce srovnatelné ve-
likosti neobvyklá.

„Bohužel, současná budova 
obřadní síně je málo využívaná. 
Církevní pohřby se konají v kos-
tele, zatímco civilní probíhají 
v nové Smuteční síni v Morkovi-
cích. Kapacita síně v Počenicích 
není dostačující pro větší pohřby 
a  ani okolní infrastruktura není 
přizpůsobena většímu náporu 

automobilů,“ objasnil situaci sta-
rosta.

Objekt stále potřebuje údrž-
bu, i  když v  nedávné minulos-
ti prošel opravami. Je jisté, že 
i  v  budoucnu se bude muset 
investovat do jeho rekonstrukce.

Vyplňte anketní lístek
Proto je náročné hledat pro 

síň důstojné využití. Jako alter-
nativa k  současné budově by 
mohla sloužit menší stavba urče-
ná pro pohřební službu a toalety. 
Před síní by také mohly být la-
vičky, které využijí zejména starší 
spoluobčané.

„Můžete si i  prohlédnout 
navrženou vizualizaci úpravy 
hřbitova, která vám pomůže se 
lépe rozhodnout v tom, jaké ře-
šení byste preferovali. Děkujeme 
za váš čas a  názor,“ poděkoval 
Hrušák.

text: Jaromír Pěnčík,
Jana Hlavinková

Anketní lístek (zakroužkuje vámi preferovanou odpověď):

• Kolumbárium: Ano / Ne

• Rozptylová louka: Ano / Ne

• Zachování obřadní síně: Ano / Ne

• Vaše připomínky a náměty:__________________________________________________________________________

__________________________________________________________________________________________________________

__________________________________________________________________________________________________________
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Vstup po odstranění síně.

Pohled na vstup bez síně.

Estetická úprava hřbitova.

Zachovaná siň v pozadí.

Návrh nového kolumbária.

Vstup po zachování síně.
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K tribuně na fotbalovém hřišti povedou nové schody

Pořídil se nový mulčovač, starý dosluhuje

Odvodnila se polní cesta v Tetěticích

Od trávníku na fotbalovém 
hřišti v  Počenících vedou te-
rénní schody až k tribuně. Jsou 
zhotovené z  betonu, který vy-
kazuje značné technické opo-
třebení a  v  rámci postupné 
revitalizace areálu fotbalového 
hřiště se budou v letošním roce 
dělat nové. Obec získala dotaci 
ze Zlínského kraje, má vysoutě-
ženého dodavatele a jakmile se 
oteplí, začne se s pracemi.

„Schodiště se dělalo ještě 
za minulého režimu. Kvůli po-
stupnému sedání betonových 
kvádrů došlo k  jeho nerovno-
měrnému propadávání se. Na 
povrchu schodů jsou nerov-
nosti, beton se drolí a  spárami 
prorůstá tráva,“ vyjmenoval 

hlavní nedostatky starosta Josef 
Hrušák.

V  projektu se počítá s  vy-
bouráním stávajícího schodiště. 
Poté se vybuduje nové podloží 
a  nové schodiště bude v  bed-
nění. Jeho konstrukce se vyztu-
ží kari sítí a hrany schodišťových 
stupňů budou mít ochranu. Po-
dél schodiště bude také nové 
zábradlí.

„Na hřiště chodí lidé všech 
věkových kategorií a  schodiště 
využívají malé děti, dospělí i  se-
nioři. Jelikož současný povrch už 
není svým technickým stavem 
bezpečný, nechceme riskovat, 
že si někdo způsobí úraz. Nové 
schody také přispějí k moderni-
zaci areálu,“ dodal starosta.

Výběrové řízení na doda-
vatele vyhrál Zdeněk Kroupa 
z  Uhřic za cenu 603 896,54 Kč. 

Z  toho 299 000 Kč pokryje do-
tace ze Zlínského kraje.

V obci je spousta travnatých 
ploch, které obecní zaměstnan-
ci od jara do podzimu sečou. 
K  tomu potřebují odpovídající 
techniku a  současný mulčovat 
už dosluhuje. Proto se zastu-
pitelé rozhodli, že koupí nový, 
který se bude moci použít i na 
sečení vyšší trávy a mezí.

„Současný mulčovač je 
z  roku 2011. Dali jsme ho do 
servisu a  tam nám řekli, že je 
neopravitelný, náhradní díly na 
něj se už nevyrábějí a nevyplatí 

se do něj investovat. Proto si jej 
necháme, dokud bude sloužit, 
jakmile se pokazí, tak jej vyřadí-
me,“ řekl starosta Josef Hrušák.

Vedení obce hledalo nej-
vhodnější stroj, který by vyho-
voval technickým požadavkům 
a byl cenově přijatelný. Nakonec 
vybrali mulčovač Husqvarna R 
420TsXA AWD za cenu 444 508 
Kč. Stroj bude mít i žací cepákové 
ústrojí, díky čemuž bude mít širo-
ké využití v sečení různých druhů 
zeleně i v různé výšce.

Při vjezdu do Tetětic smě-
rem od Srnova se řidiči setká-
vali s tím, že se po silnici valilo 
bahno z polí. Těsně před cedu-
lí s názvem obce museli být při 
nepřízni počasí řidiči opatrní. 
Jelikož jsou výkyvy počasí čím 
dál častější, bouřek a prudkých 
dešťů přebývá, rozhodlo se 
vedení obce udělat opatření, 
aby bahnitá voda nestékala po 
silnici.

„Za Frkalovým jsme nechali 
mezi silnici a polní cestu zabu-
dovat žlab, který bude vodu 
odvádět do propustku. Tím 
pádem by se už neměla valit 
po silnici, ale odtéct propust-
kem pod silnicí,“ sdělil starosta 
Josef Hrušák.

Obec nakoupila žlaby a roš-
ty a o práce se postarala firma 
Zdeňka Kroupy z Uhřic.

texty. Jana Hlavinková

Staré terénní schody jsou v havarijním stavu.
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Připraví se projekt na rozšíření parkovacích stání u základní školy

Obec pro letošní rok přidělila spolkům více než 400 000 Kč

Parkování v blízkosti Základní 
školy v Počenicích je veliký pro-
blém. Místo je velmi frekvento-
vané nejen z  toho důvodu, že 
zde parkují obyvatelé ulice, ale 
i zaměstnanci školy a rodiče, kte-
ří ráno přivezou své dítě do ško-
ly a odpoledne si jej vyzvednou. 
Zaparkovat tady zejména od 7 
do 15 hodin je velký problém, 

a  tak lidé nechávají svá vozidla 
odstavená všude možně, i  na 
obecní zeleni. Trávník je pak 
rozježděný. Řidiči také nechají 
své auto stát v  křižovatce, blo-
kují průjezd uličkou a  dochází 
tak ke komplikacím v  dopravě 
a ke kolizním situacím. Problém 
s  parkováním je už neúnosný, 
a  tak se vedení obce rozhodlo, 

že nechá připravit projekt, aby 
se situace vyřešila.

„Cesta od základní školy po-
dél rodinných domů ve směru 
k obchodu je ve špatném tech-
nickém stavu. Proto ji chceme 
v  budoucnu opravit a  zároveň 
po její levé straně vybudovat 
podélná parkovací stání. Také 
upravíme místo, na kterém stojí 
kontejnery,“ zmínil starosta Josef 
Hrušák.

Vybudováním podélného 
parkovacího stání by se stáva-
jící silnice nezúžila, ale ubyl by 
pás zeleně. Je to však jediné 
vhodné řešení, které uleví složi-
té situaci u základní školy.

Jakmile bude zpracovaný 
projekt, bude obec zjišťovat, 
zda je vypsaný nějaký vhod-
ný dotační titul, ze kterého by 
mohla žádat o  spolufinanco-
vání.

Tak jako každý rok zastupitelé schválili fi-
nanční podporu pro místní spolky, farnost 
i  obchod. Stalo se tak na prosincovém za-
sedání loňského roku. Kromě toho obec 
podporuje i  jiné spolky, většinou zaměřené 
na prospěšnou činnost, které nemají sídlo 
v obci. Jedná se o charity a centra, která pod-
porují rodiny s dětmi, seniory i sociálně slabé. 
Finanční pomoc od obce je pro všechny níže 
uvedené spolky a instituce zásadní, protože 
se jedná o organizace, jejichž hlavní činností 
není generování zisku. Bez obecních peněz 
by neměly na provoz, pohonné hmoty, po-
řádání akcí pro veřejnost, nákup cen do sou-
těží a tomboly, odměny pro děti a nákup po-
můcek, vybavení a materiálu. Pro letošní rok 
vyčlenili zastupitelé na podporu 1 711 887 
Kč. Když se z částky odečtou peníze pro Zá-
kladní školu a Mateřskou školu Počenice-Te-
tětice, čistě pro spolky šlo o 411 887 Kč.

„Jsme rádi, že se spolky významnou mě-
rou podílejí na společenském, sportovním 
a kulturním životě v obci. Pro ostatní chystají 
akce zdarma a ve svém volném čase, což je 
neocenitelná pomoc. Všem moc děkuji,“ po-
děkoval starosta Josef Hrušák.

texty: Jana Hlavinková

DÁRCI KRVE
Krev nelze uměle nahradit, a proto jsou dárci krve neocenitelní.

Dva obyvatelé Počenic darovali
na oddělení Transfuzní služby a hematologie
Kroměřížské nemocnice, a. s., bezplatně krev:

Roman Stavinova– 80 x,
Tomáš Řezáč – 40 x.

Za jejich nezištnou pomoc jim děkuje starosta Josef Hrušák 
a zastupitelé obce.

ČÁSKY Z OBECNÍHO ROZPOČTU PŘIDĚLENÉ JEDNOTLIVÝM SPOLKŮM NA ROK 2024:

spolek/instituce/centrum částka v Kč účel

ZŠ a MŠ Počenice-Tetětice 1 300 000 na provozní náklady

obchod v Tetěticích 87 600 mzdy, elektřina

Sociální služby Kroměříž 58 667 příspěvek na provoz

TJ Počenice-Tetětice 50 000 memoriál, vybavení, zábava

SDH Počenice 47 000 na akce pro děti a dospělé

Český svaz žen Počenice 30 000 na kulturní a turistickou činnost

Myslivecký spolek Lipina 30 000 na krmivo a provozní náklady

Charita Kroměříž 23 500 příspěvek na služby pro občany

Římskokatolická farnost
Počenice

20 000 na činnost farnosti

SFK Kozel Počenice 20 000 na činnost oddílu

SDH Tetětice 17 000 na akce pro děti a dospělé

Klub stolního tenisu 15 000 na provoz, vybavení, dopravu a mládež

Poradenské a krizové centrum Zlín 6 120 na činnost centra

Rodinné centrum Kroměříž 4 000 na činnost sociální služby pro rodiny

Občanské sdružení Korálky 3 000 na činnost sdružení

Celkem 1 711 887
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Vzdělávání jako celoživotní proces (nejen) v základní škole
Tak lze chápat i sledování na-

učných dokumentů v  televizi, 
studium odborné literatury a po-
dobně. Pro pedagogy je ve všech 
vzdělávacích institucích běžnou 
praxí účastnit se seminářů a ško-
lení, prožitkových setkání, pre-
zentací učebnic i  pedagogické 
literatury. Nelze spoléhat pouze 
na zkušenosti získané praxí.

V současné době je hitem for-
mativní přístup k výuce a hodno-
cení žáků. Nejedná se o okamžitý 
přechod k několikastránkovému 
slovnímu hodnocení. Jde o  in-

dividuální přístup k  jednotlivci, 
jeho vedení během poznávací-
ho procesu a průběžné hodno-
cení vědomostí a  schopností. 
Tímto typem výuky a  hodno-
cení se zabýváme již několik let 
a dobré výsledky tohoto přístu-
pu jsou zřejmé.

U žádné formy vzdělávání ne-
lze předpokládat, že všichni bu-
dou umět všechno na výborné 
úrovni. Stále více odborníků z řad 
psychologů, pediatrů a pedago-
gů upozorňuje na stěžejní úlohu 
rodiny. Dítě se učí nápodobou 

a kopíruje jednání a vyjadřování 
svých nejbližších. Přísloví „příkla-
dy táhnou“ platí.

Pokud rodič od narození své 
dítě vede a zdravě motivuje, ško-
la bude v tomto duchu pokračo-
vat a stresová zátěž z plnění no-
vých povinností bude minimální. 
Je třeba si uvědomit, že malý „tra-
pič“ ponese těžce podvolení se 
pravidlům, kontrole a  kritice ze 
strany pedagoga. Pochvalu totiž 
bere jako samozřejmost i za cha-
bý výkon, jak je to v současnosti 
běžné.

Série seminářů na téma For-
mativní přístup ke vzdělávání, 
kterého se nyní účastníme, nás 
přesvědčil o  tom, že naše roz-
hodnutí k  dětem takto přistu-
povat, je správné. Dítě, které se 
ve školním prostředí cítí dobře 
a  bezpečně, zároveň má doma 
milující zázemí, nemá důvod pr-
chat z domova, uchýlit se k dro-
gám nebo lhát a  podvádět. Je 
zdravě sebevědomé a  hlavně 
šťastné. A o to jde.

text: ZŠ Počenice

Vzdělávání jako celoživotní proces (nejen) v základní škole

karneval ve školní družině bylinkáři

malí ajťáci

Hasíkzdravé mlsání

cyklořidičák
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Paní Martina Lepičová a její perníčky
Během školního roku si s  dětmi připomínáme zvyky a  tradice. 

V rámci výuky to může být nudná otrava, ale když se ohlásí paní Lepi-
čová, že se bude zdobit, výklad o starých zvycích nabývá na zajíma-
vosti. Již několik let děkujeme paní Lepičové za poskytování hromady 
tematických perníčků pro celou školu.

Na podzim zdobíme listy, duchy, dýně. Před Vánoci zvonečky, ryby, 
stromy. Na Velikonoce se pochopitelně těšíme taky, čekají nás zajíci, 
vajíčka a další jarní motivy.

Paní Lepičová poskytne perníčky i zdobící hmotu. Dětem se vě-
nuje s velkou trpělivostí a co je hlavní – materiálu je tolik, že ujídání 
a nacpávání bříšek vůbec nevadí.

Čas, který společně strávíme, bývá plný dobré nálady a malá umě-
lecká díla si děti odnášejí hrdě domů, tedy pokud je nezbaští hned 
ve škole.

Tak ještě jednou moc děkujeme.

 

 

 

 pro děti, které 
dosáhly 5 let věku 

 pro děti v posledním 
roce před zahájením 
školní docházky 
 

 pro děti s odkladem 
školní docházky 
 
Výhody přípravné třídy: 

 usnadnění přechodu z MŠ             
do 1. třídy ZŠ 

 maximální možný rozvoj 
předškolních dovedností  

 individuální přístup (nízký počet 
dětí ve třídě) 

 učení se hrou a prožitkem 
 společné akce se staršími 

spolužáky 
 žádné spaní po obědě (pouze hraní 

a zájmová činnost) 
 ostranění případných nedostatků, 

které byly důvodem odkladu  
 možnost domácího vzdělávní 

Vzdělání v přípravné třídě 
včetně všech potřeb a 
pomůcek je zdarma. 

 Ve školním roce 2024 – 2025 
opět otevíráme 

 

PŘÍPRAVNOU 
TŘÍDU 

 

  

 

   

 

Základní škola a Mateřská 
škola Počenice – Tetětice 

Tel.: +420 772 720 515 

Email: zs.pocenice@volny.cz 

text: ZŠ Počenice
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Od podzimu do jara měly děti ve školce výlety, tvoření i karneval
Od začátku roku u  nás 

v  mateřské škole proběhla 
spousta krásných akcí. První 
byla v polovině září. Jeli jsme 
s  Mateřskou školou Pornice 
společně na výlet do zlínské 
ZOO. Počasí bylo krásné, ná-
vštěvníků v ZOO málo a výlet 
skvěle zvládli i  naši malí no-
váčci. Další akcí bylo Jablko-
braní, protože jsme tak na-
zvali oslavu podzimní úrody. 
Požádali jsme rodiče, aby nás 
seznámili s  nějakým zajíma-
vým receptem z jablíček. A ani 
my ve školce jsme nezůstali 
pozadu. A  tak jsme zpívali, 
tančili a nakonec ochutnávali 
všechny jablíčkové dobroty, 
které se u nás sešly.

Běhání po okolí
Dále jsme se účastnili další-

ho ročníku Běhu Evy Hladné. Je 
to charitativní akce na podporu 
pacientů z Kliniky dětské onko-

logie Fakultní nemocnice Brno. 
Výtěžek byl letos 44 095 Kč a my 
jsme rádi, že jsme k této krásné 
částce přispěli.

Od začátku nového školní-
ho roku jsme se dvakrát vydali 
do Kroměříže. Účastnili jsme se 
edukačních programů. Jeden 
proběhl v  Muzeu Kroměřížska 
s názvem Poklad z půdy a druhý, 
v Knihovně Kroměřížska, který se 
věnoval barvám.

Podzim v přírodě
Závěr října a  začátek listopa-

du patřil drakiádě, Halloweenu, 
Dušičkám a  Lampionovému 
průvodu. Draci byli krásní, barev-
ní a děti nadšené. Závěr drakiády 
byl již tradičně v myslivecké cha-
tě, kde jsme opékali špekáčky.

Netradiční zážitek jsme měli 
při výsadbě nových stromků 
v  biokoridoru v Tetěticích. Spo-
lečně s dětmi jsme alespoň sym-
bolicky pomohli zasadit strom-

ky. Tento zážitek v  nás dlouho 
zůstane a děkujeme za něj Pav-
lovi Badankovi z  Tetětic a  jeho 
rodině. Pan Měrka nám věnoval 
svůj čas, když nám poté povídal 
o zvířatech v lese.

Vánoční atmosféra
Vánočně jsme se naladili při 

prvním rozsvěcování stromku 
před školkou. Snad jsme založili 
novou, krásnou tradici.

Vystoupili jsme na tradičním 
Setkání pro seniory v Počenicích, 
na které jsme s  dětmi připravili 
minipohádku, koledy a tanečky.

A  než jsme se všichni ode-
brali na vánoční prázdniny, na-
vštívil školku Ježíšek, který byl 
letos opravdu velmi štědrý. Na 
překvapení pro děti se podíleli 
rodiče, zřizovatel a vedení školy.

Vyrábění a karneval
Milé bylo únorové tvoření 

dětí s tatínky. Společně vyráběli 
dárky pro maminky k Valentýnu 

a nás potěšila jejich hojná účast.
Tradiční karneval letos pro-

běhl na konci února a  opět na 
„Učiteláku.“ Masky měly nejen 
děti, ale i rodiče. Těšilo nás, že ni-
kdo nezkazil legraci. Děti tančily 
a soutěžily, za což je na konci od-
měnil pan starosta Josef Hrušák.

Návštěvy knihoven
Březen je měsíc knihy, a  tak 

jsme navštívili hned 2 knihov-
ny. První, zrekonstruovanou 
a  útulnou v  Tetěticích, kde 
nás přivítala paní Pospěchová. 
Snad se nám společně poda-
ří zapsat další nové čtenáře. 
Druhá knihovna v Morkovicích 
nám nabídla poutavé povídání 
o Velikonocích.

Na závěr vás zveme na dny 
otevřených dveří, které se bu-
dou konat 16. 4. a 28. 4. Rádi vás 
u nás přivítáme.

text: kolektiv MŠ
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Setkání v kostele u jesliček bylo kouzelné
Stalo se již malou tradicí, že 

naše farnost uspořádala o svát-
ku svatého Štěpána v místním 
kostele setkání u jesliček. Letos 
byl program obohacen o  zpí-
vání koled, kterého se zdařile 
ujala paní Antonie Hrušáková.

Za farnost přítomné uvítala 
Eliška Otevřelová, která předa-
la slovo panu starostovi Josefu 
Hrušákovi, a  ten přítomné za 
obec uvítal. A protože nás svou 
přítomností poctil i  pan Vrati-
slav Šidleja, nejstarší počenický 
občan, doprovázený svým sy-
nem knězem Radkem Šidlejou, 
uvítali jsme příležitost poslech-
nout si Radkovu spontánní pro-
mluvu s vánočním poselstvím.

Hudební úvod patřil chlap-
cům, kteří navštěvují Základní 
uměleckou školu v  Morkovi-

cích. Tóny koled v podání trub-
ky a klarinetu se nádherně nes-
ly tichým chrámem.

Nejmladší hasiči se svými ve-
doucími vystoupili s  pásmem 
vánočních říkadel a básniček.

Ke zpěvu tradičních koled 
se nadšeně přidal jak pan Ši-
dleja sedící v  první řadě, tak 
zbytek zaplněného kostela. 
Sólová i  společná vystoupení 
nadějných počenických talen-
tů přinesla rovněž chvíle ztišení 
a rozjímání.

I  když se zdá, že letošní Vá-
noce jsou ještě daleko, zveme 
všechny děti, které by si rády 
vyzkoušely, jak zní jejich zpěv či 
hudební nástroj v  kostele, aby 
se směle připojily k ostatním.

text: Jitka Trávníčková

Tříkrálová sbírka
vynesla 6. ledna 2024 na pomoc 

potřebným
17 152 Kč v Počenicích
9 200 Kč v Tetěticích.

Dohromady se vybralo 
26 352 Kč.

V částce nejsou započítány peníze, 
kterými lidé přispěli bezhotovostně na 

účet Charity.

Charita Kroměříž velmi děkuje všem, 
kteří přispěli.Obec Počenice-Tetětice 
děkuje všem štědrým dárcům z řad 

občanů,

vybraná částka je rok od roku vyšší.

Zveme všechny spoluobčany na koncert,

který se bude konat
12. května v 17:00

v kostele v Počenicích.
Vystoupí pěvecký sbor ZeSrandy z Kroměříže

pod vedením Evy Kočařové.

Přijďte si spolu s námi užít krásnou atmosféru.
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svaz žen

Svaz žen oslavil Den žen, pořádal ples a jelo se i do divadla
V lednu jsme se vypravili do 

Brna na Lady Carneval, kde za-
zněly nejznámější písně Karla 
Gotta. Hned poté jsme uspo-
řádaly VI. Společenský ples se 
skupinou Expo Penzion, který 
se těší velké oblibě.

V únoru jsme opět zavítali do 
Slováckého divadla v Uherském 
Hradišti na představení Zamilo-
vaný velvyslanec. Byl to večer 
plný smíchu.

Jak ten čas letí, jsme se pře-
svědčily v sobotu 2. března, kdy 
se konala oslava Mezinárodní-
ho dne žen ve Víceúčelovém 

zařízení v Počenicích. Naše po-
zvání přijal a zahájení celé akce 
se ujal pan starosta naší obce 
Josef Hrušák, který všem pří-
tomným ženám popřál k  svát-
ku. Sál tentokrát opravdu doslo-
va praskal ve švech. Potěšila nás 
účast jak místních, tak i přespol-
ních žen. Hlavním programem 
byl vzpomínkový koncert Pavla 
Nováka staršího i mladšího. Zpí-
vala vnučka Eliška s partnerem 
Tomem z Přerova. Byl to krásný 
kulturní zážitek. Následovala 
módní přehlídka butiku DIVA 
COLLECTION z Uherského Hra-

diště. Modelky, které všechny 
modely předváděly, jsou děvča-
ta ze spřáteleného Českého 
svazu žen z Tupes. Moc jim to 
všem slušelo, byla to krásná po-
dívaná. Po přehlídce byla mož-
nost zakoupit si předváděné 
modely se slevou. A byl oprav-
du velký zájem.

Součástí akce byl menší pro-
dejní jarmark, který se také se-
tkal s výborným ohlasem. K za-
koupení byly šperky, kosmetika, 
háčkované kraslice, vazby kvě-
tin a  věnců a  spousta dalšího 
krásného zboží.

Dále už nás celým odpole-
dnem a  večerem provázel náš 
oblíbený DJ Jiří Dosoudil.

Pro všechny příchozí bylo 
připraveno bohaté občerstve-
ní ve formě zákusků, chlebíčků 
a  různého pití. Poděkování za 
sponzorský dar patří Obecní-
mu úřadu Počenice  – Tetětice, 
Agrodružstvu Morkovice a MAS 
Hříběcí Hory, z. s., Zdounky.

Děkujeme všem za přízeň 
a těšíme se při dalších akcích na 
viděnou.

text: Jarmila Sedlaříková
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turisti

Turisti se tentokrát vydali na túru na Pustevny

Tetětičtí hasiči vyvedli medvěda

V našem odboru Klubu čes-
kých turistů jsme si 10.  února 
naplánovali túru na Pustevny. 
Hlavním bodem našeho pro-
gramu byla návštěva znovuote-
vřené chaty Libušín, která vyho-
řela v březnu 2014.

Třemi auty jsme se přepravili 
z Morkovic do Kroměříže na vlak 
a odtud v 7:17 hodin odjeli bez 
přestupů do Rožnova pod Rad-
hoštěm. Z Rožnova, po půlhodi-
novém čekání, jsme nastoupili 
do autobusu, který nás vyvezl 
k  informačnímu centru, kde je 
konečná zastávka. Informační 
centrum se obnovilo a 11. ledna 
se slavnostně otevřelo. Odtud 
už to byl jen kousek k našemu 
cíli – Libušínu. Nejdříve jsme se 

vyfotili před chatou a pak šli na 
malé občerstvení. Celá chata 
i interiér je opravdu taková, jaká 
byla před požárem. Jedním slo-
vem „krásná.“

Po občerstvení jsme se vydali 
na cestu k soše Radegasta, cha-
tě a  dál ke kapli svatého Cyrila 
a  Metoděje. Poté jsme se kou-
sek vrátili k rozcestníku Radhoš-
ť-hřeben a  po zelené turistické 
značce sestoupili do Dolní Beč-
vy. Kousek jsme se popovezli 
autobusem a  vlakem jsme do-
jeli zpět do Kroměříže. Celkem 
se akce zúčastnilo 15 turistů, ušli 
jsme 12 kilometrů a  po ranní 
mlze se vyčasilo, takže jsme měli 
i nádherné výhledy.

text: Jarmila Staňová

Činnost našeho tetětického 
sboru jsme letos zahájili v sobo-
tu 19. ledna Výroční valnou hro-
madou. Zhodnotili jsme loňský 
rok a naplánovali akce na letošní. 
Hned o měsíc později, 17. úno-

ra, se měl hned ráno vydat ma-
sopustní průvod po vsi, ale pro 
vydatný déšť jsme ho přeložili 
až na odpoledne. A bylo to vel-
mi dobré rozhodnutí. Vykouklo 
slunce, které s  námi putovalo, 

nakouklo do talířů s  koblihami, 
jednohubkami, klobásami a dal-
šími dobrotami. Nechyběla ani 
kapka dobrého pití a  taneček 
medvěda s hospodyní. Na cestu 
pestrému průvodu nevšedních 

masek vyhrávali naši dva har-
monikáři. Průvod s  medvědem 
jsme stihli zakončit dřív, než za-
padly poslední paprsky slunce.

text: Iva Valigurská

Pingpongové úspěchy
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SDH Počenice

Počeničtí hasiči uspořádali valnou hromadu, masopust i schůzi

Ostatky

Nový rok 2024 odstartoval 
Sbor dobrovolných hasičů 
Počenice valnou hromadou, 
která se uskutečnila v  pá-
tek 12.  ledna v  19 hodin ve 
společenské místnosti Obec-
ního úřadu Počenice-Tetěti-
ce. V  průběhu schůze jsme 
zhodnotili činnost sboru za 
uplynulý rok 2023. Slyšeli 
jsme zprávu o  hospodaření 
sboru, revizi účtu a o činnos-
ti mladých hasičů. Členové 
sboru zvolili nového velitele 
a  člena výboru pana Richar-
da Bubeníčka, který se tak-
též stal velitelem Jednotky 

sboru dobrovolných hasičů 
obce a  starosta obce Josef 
Hrušák jej vyslal na školení, 
které úspěšně absolvoval. 
Dále jsme si odsouhlasili plán 
práce na rok 2024, který je 
opět velmi pestrý a plný akcí 
pro děti i  dospělé. Náš sbor 
obdržel od zástupce Sdružení 
hasičů Čech, Moravy a Slezka, 
Okresního sdružení hasičů 
Kroměříž, skleněnou plaketu 
k příležitosti 135. výročí zalo-
žení SDH Počenice.

Ostatky
Sobota 10. února patřila ma-

sopustnímu veselí. Za velmi tep-
lého a slunečného dne jsme po-
řádali ostatkový průvod v  obci, 
kterého se zúčastnili nejen do-
spělí, ale i děti – mladí hasiči. Do 
každého domu tradičně zavítal 
medvěd s  jarním tancem. Dě-
kujeme všem spoluobčanům za 
pohostinnost a štědrost.

Okrsková hodnotící schůze
V letošním roce náš sbor or-

ganizoval hodnotící schůzi sbo-
rů dobrovolných hasičů okrsku 
Morkovice. V  pátek 23.  února 
se zástupci jednotlivých sborů 
v  rámci okrsku Morkovice sešli, 

aby zhodnotili činnost jednotli-
vých sborů a  fungování okrsku 
jako takového. Zároveň se oce-
nili úspěšní sportovci a soutěžní 
týmy, kteří reprezentovali nejen 
svůj sbor a obec, ale na nejrůz-
nějších soutěžích také okrsek 
Morkovice. Po zprávě o  hos-
podaření a  revizní zprávě se 
na schůzi navrhl plán činnosti 
okrsku. Do okrsku Morkovice 
patří následující sbory: Lhota, 
Pačlavice, Počenice, Pornice, 
Prasklice, Morkovice, Tetětice, 
Uhřice, Věžky a Vlčí Doly.

text: Jitka Herodková
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SDH Počenice

Valná hromada
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Ze života TJ Počenice-Tetětice
Valná hromada

V pátek 16. února se usku-
tečnila každoroční valná hro-
mada TJ, na které loni zvolený 
předseda Ondřej Lejsal infor-
moval členy o  událostech, 
novinkách předešlého a  ná-
sledujícího roku. Své dodal 
i  Jaromír Pěnčík, předseda 
kontrolní komise, který členy 
informoval o  skvělých hos-
podářských výsledcích spol-
ku a  rovněž přednesl zprávu 
kontrolní komise. K novinkám 
či tradičním událostem letoš-
ního roku 2024, zmíněných na 
valné hromadě, patří napří-
klad plánovaná rekonstrukce 
schodů od hřiště ke kabinám 
ve spolupráci s  obcí, posíle-
ní a  návrat rozdílového hráče 
Michala Ordoše, ustanovení 
Zdeňka Nováka do pozice 
trenéra, konání tradiční každo-
roční zábavy se skupinou Ex-
poPension 13. 7. 2024, založe-

ní fotbalového kroužku a jiné. 
Na závěr valné hromady před-
seda všem členům i  hostům 
poděkoval za účast a  vyzval 
k jednotě celého klubu včetně 
fanoušků a  neupadání entu-
ziasmu k fotbalu v Počenicích.

Silvestrovský fotbálek
Novinkou loňského roku 

byl silvestrovský fotbálek ko-

naný 29.  12.  2023 na hřišti 
v Počenicích. Jakožto poslední 
pořádanou akcí v  předešlém 
roce tělovýchovnou jednotou 
se stal poslední konanou fot-
balovou událostí roku 2023. 
Fotbálek se těšil velké ná-

vštěvnosti, a  to jak ze strany 
fanoušků, tak i  členů našeho 
fotbalového kádru, kteří spo-
lečně sehráli krátkou kopanou 
na hřišti a  následně se mohli 
občerstvit svařákem či něčím 
tvrdším na zahřátí.

Začátek jarní části sezóny
Fotbalový oddíl TJ Počeni-

ce-Tetětice vstoupil do přípra-

vy nezvykle brzy, a  to už ve 
druhém lednovém týdnu, kdy 
pod záštitou pouličních lamp 
obce začal se zvyšováním 
kondice hráčů pod vedením 
trenéra Zdeňka Nováka. K tra-
diční přípravě patří i přípravná 

utkání, kterých naše družstvo 
absolvovalo hned čtyři. Byli 
jsme nejen na umělé trávě 
v  Morkovicích, jak je zvykem, 
ale i na umělé trávě v Hulíně. 
Cílem celé zimní přípravy a její 
nezvyklé náročnosti bylo přijít 

Fotbalový kroužek.

Valná hromada.

Zabijačka.
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do jarní části sezóny v co nej-
lepší formě, jelikož po nezda-
řené podzimní části nám patří 
předposlední místo v  tabulce 
s  celkovým ziskem 8 bodů. 
Naší stálou ambicí je zůstat 
v okresním přeboru, a nadále 
tak pokračovat v rekordně nej-
delším setrvání v  této soutěži 
napříč historií našeho klubu.

Fotbalová sezóna 
2023/2024 končí v  neděli 
16.  června zápasem v  Poče-
nicích se soupeřem ze Žera-
novic. Vrcholem fotbalového 
roku u  nás v  obci bude opět 
Memoriál Jaromíra Pěnčíka, 
letos už 31. ročník, který je plá-
novaný týden po sezóně na 
sobotu 22. června.

Turnaj trojic v  nohejbale  – 
PRASOPAL CUP winter

V  sobotu 17.  2. se pod zá-
štitou nohejbalového oddílu 

Prasopal uskutečnil již tradiční 
zimní turnaj trojic v nohejbale 
ve Víceúčelovém zařízení v Po-
čenicích. Návštěvníci se mohli 
pokochat nejen zajímavými 
sportovními utkáními, které 
byly často až nervy drásající, 
ale rovněž si mohli pochutnat 
na klobásce a  dobře vychla-
zeném pivě. Turnaje se cel-
kově zúčastnilo 10 družstev, 
přičemž v  závěrečném klání 
se utkaly Vopruz a  Kopčany, 
z něhož nakonec vyšel vítězně 
tým Vopruz.

Štěpánský turnaj 
v nohejbale trojic

Pod záštitou Nohejbalo-
vého oddílu Prasopal a TJ Po-
čenice-Tetětice se na konci 
roku 26.  12.  2023 uskutečnil 
další ročník tradičního turnaje 
v nohejbale trojic. Ve víceúče-
lovém zařízení v  Počenicích 

se na Štěpána utkalo deset 
týmů. Po řadě utkání, které 
někdy byly až nervy drásají-
cí, se nakonec ve večerním 
finále utkaly týmy Zbrojováci 
a Tak určitě. V napínavém du-
elu nakonec nekompromisně 
zvítězili Zbrojováci. Skvělou 
sváteční atmosféru si užili hrá-
či i početní diváci. Svým dílem 
přispěla i obec Počenice-Tetě-
tice, která věnovala ceny pro 
vítěze.

Fotbalový kroužek
Novinkou na seznamu ak-

tivit tělovýchovné jednoty se 
od letošního roku stal fotbalo-
vý kroužek pro děti mladšího 
školního věku z  Počenic-Te-
tětic či přilehlého okolí, který 
je organizovaný ve spolupráci 
se ZŠ a MŠ Počenice-Tetětice. 
K prvnímu setkání došlo 28. 2. 
a už od začátku se těší poměr-

ně velké oblibě u  dětí. Krou-
žek je zaměřen sportovně, 
primárně na fotbal, tak, aby 
byla u  dětí rozvíjena fyzická 
zdatnost, jakožto i zájem a po-
zitivní vztah k  fotbalu. Celý 
kroužek je pod vedením před-
sedy TJ Ondřeje Lejsala a koná 
se pravidelně vždy každou 
středu od 16:00 do 17:30 ve 
Víceúčelovém zařízení v Poče-
nicích. S  nástupem teplejšího 
počasí se přesuneme na hřiště 
v Počenicích. Pokud máte i vy 
a  vaše děti zájem o  kroužek, 
nebojte se nás navštívit. Bude-
me se těšit!

Zabíjačka
I  v  letošním roce se v  so-

botu 3.  2. konaly Zabíjačkové 
hody pro fanoušky i  hráče 
na tradičním místě v  býva-
lém družstvě v  Tetěticích. Ač 
návštěvnost nesplnila zcela 
očekávání, i  přesto byla akce 
poměrně zdařilá. Zúčastnění 
si mohli pochutnat na zabi-
jačkových specialitách a žízeň 
zahnat dobrým pivem. Velké 
poděkování patří všem, kteří 
jakýmkoliv způsobem přiložili 
ruku k  dílu a  byli nápomocni 
při práci na zabíjačce, či jiným 
způsobem umožnili konání 
akce.

Ondřej Lejsal

KOLO DATUM UTKÁNÍ ZAČÁTEK ODJEZD/ SRAZ

14. NE 24. 3. Rymice - Počenice 14:30 13:00

15. SO 30. 3. Počenice - Kvasice B 15:00 13:30

16. NE 07. 4. Slavkov p. H. - Počenice 15:30 13:45

17. NE 14. 4. Břest - Počenice 15:30 14:00

18. NE 21. 4. Počenice - Pravčice 16:00 14:30

19. NE 28. 4. Němčice - Počenice 16:00 14:30

20. NE 05. 5. Počenice - Žalkovice 16:30 15:00

21. NE 11. 5. Hulín - Počenice 16:30 15:00

22. ZRUŠENO Počenice - Zborovice B ZRUŠENO ZRUŠENO

23. NE 26. 5. Skaštice B - Počenice 17:00 15:30

24. SO 01. 6. Počenice - Morkovice B 17:00 15:30

25. NE 09. 6. Lubná - Počenice 17:00 15:30

26. NE 16. 6. Počenice - Žeranovice 17:00 15:30

ROZPIS FOTBALOVÝCH UTKÁNÍ
okresní přebor mužů – jaro 2024
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Mladí hasiči z Počenic se zúčastnili spousty branných závodů
Loni se s „braňáky“ roztrhl 

pytel. Vyrazili jsme hned na 
několik v našem blízkém oko-
lí, mezi které patří i  sousední 
Morkovice. To bylo 30.  září. 
O  týden později jsme jeli do 
Zborovic na netradiční Závo-
dy požárnické všestrannosti, 
kde nám pořadatelé přimí-
chali trochu myslivecké téma-
tiky. V říjnu jsme s dětmi strá-
vili každý týden na závodech. 
V  sobotu 14.  října byla okres-
ní soutěž PLAMEN, kde naše 
družstvo dorostu postoupilo 
do krajského kola, které se 
uskutečnilo 21.  října. Ostat-
ní členové týmu jeli tentýž 
den na „braňák“ do Koryčan. 
„Braňákovou“ sezónu jsme za-
končili v Lutopecnách, kde se 
uskutečnil 1. ročník netradič-
ního „braňáku,“ kde si zaběhli 
i vedoucí.

Uklidili jsme Počenice 
a uspořádali memoriál

Poslední říjnovou sobotu 
jsme za podpory dotace z Mi-
nisterstva školství, mládeže 
a  tělovýchovy ČR uklidili Po-
čenice. Polovina listopadu se 
nesla v  duchu soutěže v  uz-
lování, kterou každoročně po-
řádáme. Jednalo se o  Memo-
riál Pavla Přecechtěla staršího 
a sjelo se k nám přes 20 hasič-
ských sborů. Všichni si soutěž 
patřičně užili.

Rozsvícení vánočního 
stromu a zpívání koled

První adventní neděli jsme 
již tradičně rozsvítili vánoční 
stromeček v centru obce. Pro 
děti byl připravený čaj, pro 
dospělé „svařák.“ Děti upekly 
a nazdobily perníčky a vytvo-
řily přáníčka, která se při akci 
rozdávala. Na Štěpána není 
pána, říká se, a  jinak to ne-
bylo ani letos. Ve spolupráci 
s  obecním úřadem a  panem 
starostou Josefem Hrušákem 

jsme vyrazili na zpívání koled 
do místního kostela. Celou 
akci navštívili obyvatelé jak 
z  Počenic, tak i  z Tetětic. Kos-
tel byl otevřený pro veřejnost 
a návštěvníci se mohli podívat 
na jesličky. Celá akce byla ve-
lice příjemná a  budeme rádi, 
když se bude opakovat.

Konala se výroční valná 
hromada

V  sobotu 6.  ledna jsme se 
ve dvou skupinkách zapojili 
do Tříkrálové sbírky, ve které 
se vybírají peníze na pomoc 
potřebným. Děti si za pomoc 
odnášely domů i  malou vý-
služku ve formě sladkostí.

V  pátek 12.  ledna proběh-
la výroční valná hromada ve 
společenské místnosti Obec-
ního úřadu v Počenicích.

Víkendovka s přespáváním
Poslední únorový víkend 

si vedoucí pro děti připravili 
Víkendovku v  místní tělocvič-

ně. Sešli jsme se zde v  pátek 
23.  února od 18 hodin a  celá 
akce končila v neděli 25. úno-
ra před obědem. Náplní Víken-
dovky byly hry a soutěže, spíše 
odlehčenějšího charakteru na 
stmelení kolektivu. Hráli jsme 
Krále střelců, Čokoládku, různé 
opičí dráhy, vybíjenou, polštá-
řovou bitvu, Máš minutu, Spel 
de puck a před spaním se pro-
mítalo kino.

Netradiční „braňák“ 
v Trávníku

Vydali jsme se na další ne-
tradiční „braňák.“ Tentokrát 
v  sobotu 2. března do Trávní-
ku.

Soutěžili jsme v zajímavých 
disciplínách, na které už teď 
nejsme zvyklí, a proto to vypa-
dalo tak i ve výsledném pořa-
dí. Ale nevadí, nevzdáváme se 
a bojujeme.

text: Barbora Bubeníčková



1 | 2023mladí hasiči/myslivci

19

Zpravodaj Obce Počenice – Tetětice. Periodický tisk samosprávního celku. Vychází třikrát ročně. Vyšlo v nákladu 300 kusů.
Vydavatel a místo vydání: Vydává obec Počenice – Tetětice, Počenice 74, 768 33 Morkovice. IČO: 00287601, www.pocenice.cz. 
Copywriter a editor: Jana Hlavinková, jhlavinkova@seznam.cz. Grafika a DTP: Tereza Grósová. Jazyková korektura: Mgr. Veronika Obdržálková. 
Foto: Jana Hlavinková, archiv obce, archiv občanů. Tisk: KATOS Přerov Ev. č. zpravodaje: MK ČR E 19 246

Nenechávejte svého psa volně pobíhat po polích, žádají myslivci
Myslivcům myslivecký rok 

začíná úplně jindy, než kalen-
dářní rok. Posledním březno-
vým dnem končí starý mysli-
vecký rok a 1. dubnem začíná 
nový. Prvním měsícem je du-
ben, kdy se rodí nejvíce mláďat 
a  začíná nový život. Chladné 
měsíce jsou také důležité, my-
slivci například od září do kon-
ce února přikrmují spárkatou 
a  pernatou zvěř. Už v  září za-
čínáme zajišťovat krmení, aby 
zvěř měla přes zimu v  krmel-
cích zásoby. Do konce dubna 
má každý myslivec povinnost 
uklidit okolo krmelců a zásypů.

V  době od května do půli 
června hledáme pomocí dro-
nu narozená srnčata, abychom 
je ochránili před žacími stroji. 
V  loňském roce se nám podaři-
lo zachránit 17 srnčat, což nám 
jako myslivcům udělalo velikou 
radost.

Přesto, že se snažíme o  zá-

chranu mláďat a  děláme maxi-
mum proto, abychom ochránili 
zvěř, přesto se najdou tací, kteří 
nechají svého psa volně pobíhat 
po polích. Pak nacházíme viditel-
ně uštvané kusy a  některé jsou 
dokonce pokousané nebo rov-
nou zakousnuté. Proto vás pro-
síme o ohleduplnost. Svého psa 
můžete nechat volně běhat po 
své oplocené zahradě, ale v pří-
rodě jej musíte mít na vodítku 
zvláště, pokud se pohybujete po 
honebních pozemcích. Zvěř je 
považovaná za národní přírodní 
bohatství. Nenechávejte svého 
psa volně pobíhat, i když jej po-
važujete za svého mazlíčka, pes 
je stále šelma a má lovecký pud.

V  létě máme práci okolo na-
páječek pro zvěř, protože je čím 
dál větší sucho a ubývá přiroze-
ných napajedel. Proto do napá-
ječek dodáváme vodu, aby zvěř 
netrpěla.

text: Bob Měrka



1 | 2023 zpravodajství

20

Myslivecký spolek Lipina Počenice-Tetětice
vás srdečně zve na

DĚTSKÝ DEN,
který se bude konat 8. června

v Myslivecké chatě v Tetěticích.
Zveme všechny malé i velké příznivce.

Zároveň

28. června
pořádáme

ZÁBAVU SE SKUPINOU MOTUS
na Ořecháči v Počenicích.


